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OVERLEG MAASHEGGENTEAM 
10 september 2024, Gasterij Onder de Panne in Beugen 
 
Aanwezig: Margo van den Bogart en Nina Waller (namens dorpsraad Katwijk), Jos de 
Kleijne (namens wijkraad Boxmeer-oost), Erik Willems (namens dorpsraad Vortum-
Mullem), Eric Maes (namens de wijkraden Boxmeer noord, zuid, west en centrum), 
Marius Grutters (namens dorpsraad Vierlingsbeek), Willy Thijssen (namens dorpsraad St 
Agatha), Giel Ermers (namens dorpsraad Beugen) en Rob Setz, Rob Christiaans en Erik 
Jansen (namens programmateam Maasheggen UNESCO) 
Afgemeld: Bart Bakker (namens dorpsraad Linden; heeft via mail input geleverd voor het 
overleg), Gertjan Coenen (namens dorpsraad Oeffelt; heeft via mail input geleverd voor 
het overleg) en Jorn Janssen (namens dorpsraad Katwijk; vervangen door Margo van den 
Bogart en Nina Waller). 
 
VERSLAG 
 

1. Stand van zaken afspraken 1e bijeenkomst 
In bijlage 1 is toegelicht hoe het staat met de afspraken die tijdens het overleg van 18 
maart zijn gemaakt. 
In aanvulling daarop worden de volgende opmerkingen gemaakt: 

- Eric Maes heeft zich bereid verklaard om het Maasheggenteam te 
vertegenwoordigen in de vergaderingen van de stuurgroep. Hij heeft daarbij als 
voorwaarde gesteld dat de agenda en de stukken van de 
stuurgroepvergaderingen steeds vooraf worden besproken in het 
Maasheggenteam zodat ook de andere Maasheggenteamleden input kunnen 
leveren. Omdat de stuurgroep 3 tot 4 maal per jaar bijeenkomt wordt ook de 
frequentie van de overleggen van het Maasheggenteam verhoogd naar 3 tot 4 
maal per jaar.   
De overleggen van het Maasheggenteam vinden steeds binnen twee weken 
voorafgaande aan de stuurgroepvergaderingen plaats; 

- Toevoeging mbt Informatieborden dorpen: in Oeffelt zorgen de dorpsraad en de 
lokale heemkundevereniging samen voor de nieuwe inhoud van het 
informatiebord over het dorp Oeffelt. Aan de overige dorpen wordt de suggestie 
meegegeven om ook contact op te nemen met  indien aanwezig, een lokale 
heemkundekring of historische organisatie. 
De informatieborden voor specifiek de dorpen staan in de voormalige gemeente 
Boxmeer en worden ook alleen daar vervangen.  
De informatieborden Maasheggen UNESCO komen in de gehele gemeente, dus 
ook in de voormalige gemeente Cuijk.  
Marius Grutters pleit ervoor om op de laatstgenoemde borden meer aandacht te 
besteden aan de biodiversiteit in het gebied; 
 
 
 
 
 

https://www.maasheggenunesco.com/files/media/bijlage-1-stand-van-zaken.pdf
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- In het najaar worden nieuwe veldhekken geplaatst: 
 

Hek naam Eigenaar 
Cleijne Hoeijmaeker  Annelies Schoenmakers 
Hekkenkamp Marius Grutters 
Klaverkamp Marius Grutters 
Steinose Weyen  Ruth Bakkenes 
Sluis Gemeente Land van Cuijk 
Het Hof Gemeente Land van Cuijk 
De Maaskant Stichting Sint Aegten 
De Smalle Weitjes Staatsbosbeheer 

 
Er is (budgettaire) ruimte voor nog meer veldhekken. Oproep aan de dorps- en 
wijkraden: ga na of er op het grondgebied van jouw dorp percelen zijn met 
oude veldnamen waar ruimte is voor het plaatsen van veldhekken. De oude 
veldnamen zijn vaak terug te vinden op topografische kaarten. Ook hier kan 
samenwerking met lokale heemkundekringen of geschiedkundigen nuttig zijn; 

- Gertjan Coenen heeft de suggestie gedaan om naast podwalks/audiotours ook 
een serie podcasts te maken waarin de verhalen over De Maasheggen worden 
verteld. Het programmateam gaat na of in de komende winterperiode invulling 
aan dat idee kan worden gegeven; 

- Eric Botden wijst op een situatie in Sambeek waar hekken dicht zijn en daardoor 
de mogelijkheden om te wandelen worden beperkt. Afgesproken wordt dat hij na 
dit overleg met Rob Setz afstemt waar zich deze situatie voordoet en wat er 
kan/mag/moet gebeuren; 

- Giel Ermers zegt te begrijpen dat er regels zijn voor loslopende honden. Hij vraagt 
zich echter ook af of wat het gemeentelijke beleid voor hondenuitlaatplekken is, 
of er in De Maasheggen uitlaatplekken voor honden zijn aangewezen en zo nee, 
of die gerealiseerd kunnen worden. Het programmateam gaat dat na en komt er 
later op terug; 

 
2. Dorpenproject restauratie Maasheggen 

Marius Grutters geeft toelichting op zijn idee. 
Afgesproken wordt dat het programmateam, in afstemming met Marius, een 
tekst maakt die door de dorps- en wijkraden gebruikt kan worden om met de 
inwoners van hun dorpen of wijken het idee te delen. In die tekst wordt uitgelegd 
wat het project (adoptie van heggen in de eigen omgeving) inhoudt, maar ook wat 
het van eventuele deelnemers vraagt (wat moeten zij doen, hoeveel tijd vraagt 
het, hoe worden ze daarbij begeleid, etc). 
De suggestie wordt gedaan om ook contact op te nemen met de Agrarische 
Natuurvereniging. Marius gaat dat doen. 
 

3. Gebiedsontwikkelingen 
 
Katwijk 
Een eerder door Vereniging Nederlands Cultuurlandschap gemaakt plan om in 
het Maasheggengebied bij Katwijk onder meer extra heggen aan te planten is in 

https://www.maasheggenunesco.com/files/media/veldhekken.pdf
https://www.maasheggenunesco.com/files/media/bijlage-2-dorpenproject-restauratie-maasheggen.pdf
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samenspraak met de dorpsraad Katwijk ‘afgestoft’. Het programmateam heeft 
een externe projectleider gevraagd om samen met de inwoners de plannen 
handen en voeten te gaan geven. Er is al met een aantal eigenaren van gronden 
gesproken; binnenkort worden ook gesprekken gevoerd met de andere 
particuliere grondbezitters.  
Deze ontwikkeling in Katwijk is een goed voorbeeld van hoe een dorp (haar 
inwoners en de dorpsraad) en het programma Maasheggen UNESCO (inclusief 
de aangesloten organisaties) samen een plan ter hand kunnen nemen om zo De 
Maasheggen te versterken. 
 
Loerangel Boxmeer 
Naar aanleiding van een suggestie van Jos de Kleijne tijdens het vorige 
Maasheggenteamoverleg heeft er een gesprek plaatsgevonden waar naast Jos 
ook Rob Christiaans, Rob Setz en Ruth Bakkenes (Stichting Landschapsbeheer 
Boxmeer) bij aanwezig waren. Dat heeft geleid tot concrete ideeën, waarvan de 
eerste (het realiseren van een ommetje aan de achterzijde van Sint Anna) nu 
wordt uitgewerkt. 

 
Ruimte voor de Maas in Oeffelt 
In de afgelopen weken is in perspublicaties veel aandacht besteed aan de 
plannen om de ‘flessenhals’ bij Oeffelt aan te pakken. Gewezen wordt op de 
informatiebijeenkomst die op 23 september plaatsvindt in De Kleppenburg in 
Oeffelt. 
Voor meer informatie over het project zie www.ruimtevoordemaasbijoeffelt.nl  
 
Sint Jansbeek 
Een ander groot project in De Maasheggen is de aanpassing van de Sint Jansbeek 
bij Groeningen en Vortum-Mullem. De werkzaamheden worden uitgevoerd onder 
regie van waterschap Aa en Maas.  
 
Aanplant heggen 
In de komende maanden wordt een kleine drie kilometer heg aangeplant in De 
Maasheggen. Deze aanplant wordt gefinancierd uit een crowdfundingactie die de 
ernstig zieke Lars van Peij heeft opgezet (www.maasheggenmooi.nl). Er worden 
heggen geplant in onder meer het Looijdal, Rijtjes, St Agatha, Loerangel, 
Cultuurhistorisch Monument, De Bergjes-noord, St. Anna en Oeffelt-west. 
Daarnaast worden, als onderdeel van het plan Ruimte voor de Maas bij Oeffelt, in 
de komende jaren nog veel meer kilometers aan heg geplant. De dorps- en 
wijkraden worden uitgenodigd om suggesties te doen voor locaties waar 
heggen geplant kunnen worden. Denk daarbij ‘onbelemmerd’; hoe meer 
suggesties hoe beter. Het is vervolgens aan de gemeente en het programmateam 
om na te gaan wie de grondeigenaren zijn en of de aanplant van nieuwe heggen 
op de aangedragen locaties vergunningstechnisch mogelijk is. 
 

4. Voorbereiding stuurgroep 18 september 
Aan Eric Maes worden de volgende suggesties meegegeven: 
- breng het dorpenproject, zoals toegelicht door Marius Grutters, ter kennis aan 

https://www.maasheggenunesco.com/actueel/29-08-2024-informatiebijeenkomst-over-plannen-bij-oeffelt/
http://www.ruimtevoordemaasbijoeffelt.nl/
https://www.aaenmaas.nl/in-jouw-buurt/projectenkaart/sint-jansbeek/
http://www.maasheggenmooi.nl/
https://www.maasheggenunesco.com/files/media/aanplant-heggen.pdf
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de overige leden van de stuurgroep; 
- mogelijk is Natuur op Recept een interessant project voor het thema 
Gezondheid; 
- er zou meer aandacht moeten zijn voor de veiligheid van de uiterwaarden. Met 
name in de Loerangelsestraat in Boxmeer wordt te hard gereden en zou met 
‘slimme hekwerken’ het autoverkeer kunnen worden ontmoedigd; 
- Marius Grutters zet vraagtekens bij de opmerking in het document over de 
programmalijn Natuur en Landbouw dat ‘natuur en landbouw in evenwicht 
moeten zijn’ en ‘dat ze elkaar kunnen versterken’. Naar zijn mening gaan natuur 
en landbouw niet samen en kun je hooguit streven naar een optimale verhouding; 
- Bart Bakker heeft via mail de volgende suggestie meegegeven: 
“In hoeverre biedt de momenteel nog niet afgeronde Omgevingsvisie kansen voor 
Maasheggen en UNESCO om een prominentere plaats in de visie te krijgen vanuit 
het oogpunt van natuurlandschap-ontwikkeling, biodiversiteit en recreatie? En 
hoe kunnen we zorgen dat dit hoger op de agenda komt binnen de gemeentelijke 
werkgroepen die aan de Omgevingsvisie werken? Naar onze mening is het 
Maasheggenlandschap met de UNESCO erkenning een uitgelegen kans voor de 
gemeente Land van Cuijk om zich te positioneren en te profileren als een groene 
gemeente met oog voor de ontwikkeling van natuurwaarden en biodiversiteit in 
samenhang met leven en recreëren van haar bewoners. Is dit een punt om mee 
te laten nemen richting de Stuurgroep door Eric Maes op 18 september a.s.?” 
 

5. Wat verder ter tafel komt 
Giel Ermers vraagt naar de stand van zaken van ‘strandjes aan de Maas’ en de 
realisatie van uitkijktorens in het gebied. 
Over ‘strandjes aan de Maas’ kan op dit moment nog niets worden gedeeld. 
Zodra dat wel het geval is wordt het Maasheggenteam op de hoogte gebracht.  
Wat betreft de uitkijktorens: gemeente Land van Cuijk is nog in gesprek met 
Staatsbosbeheer over de bouw van de eerste uitkijktoren bij De Schutkooi in 
Vortum-Mullem. Naar verwachting wordt in 2025 met de bouw van de uitkijktoren 
gestart.  
De eerder bedachte uitkijktorens bij het klooster in Sint Agatha (bezwaren van het 
klooster), in Oeffelt (in de plannen Ruimte voor de Maas is voorzien in een 
uitkijkpunt, op korte afstand van de locatie van de bedachte uitkijktoren) en in 
Sambeek (De Meerstoel is gesloten, waardoor er op die plek geen koppeling met 
horeca mogelijk is) gaan niet door. 

  
Volgende vergadering: dinsdag 10 december, 19.30 uur. Locatie en agenda volgen 
later. 

http://www.natuuroprecept.nl/

